
Folketingets Sundhedsudvalg har den 8. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 643 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 643:
’’Kan ministeren oplyse hvor mange ekstrakonsultationer hos de praktiserende 
læger, tilskudsomlægningen på hypertensionsområdet har medført?”

Svar:

Omfanget af ekstrakonsultationer hos lægerne, som direkte kan henføres til 
tilskudsomlægningen på blodtryksmedicinområdet, kan ikke opgøres. 

Idet der gik et halvt år fra beslutningen om tilskudsomlægningen blev truffet og 
udmeldt til lægerne til ændringen trådte i kraft, har langt de fleste læger haft 
mulighed for at omskifte deres patienter i forbindelse med et rutinemæssigt
kontrolbesøg hos lægen. I øvrigt bemærkes, at udgifter til eventuelle ekstra 
konsultationer hos lægen skal sættes i forhold til, at det lægemiddel, som pati-
enten er blevet omstillet til, ofte vil være væsentligt billigere, og at der ofte er 
tale om livslang behandling.
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